

□
□
□
□
□

■ 特别策划：构建国家科研论文和科技信息高端交流平台研究

“构建国家科研论文和科技信息高端交流平台研究”专家笔谈

- | | |
|--------------------------------------|--------|
| 对国家科研论文和科技信息高端交流平台的理解及研究建议* | 李广建 1 |
| 改革学术交流机制 共建学术交流生态 | 马光明 4 |
| 打造科技信息新生态 牢牢掌握国家科技发展主动权* | 孙建军 7 |
| 数据要素助力科技信息高端交流与技术转移平台建设 | 邹叔君 9 |
| 从信息平台到循证平台：一个以证据为核心的国家科技信息高端平台构建新模式* | 杨克虎 11 |

构建国家科研论文和科技信息高端交流平台的政策与路径探析

——基于国家自然科学基金开放获取与平台建设实践

范英杰 吕栋 李东 杜一 韩宇 14

国家高端交流平台建设体系及其开放科学实践策略* 祝忠明 21

■ 专题：文献证据检索的科学性评价

循证视角下文献证据检索的科学性评价：缘起、指标与趋势*

周文杰 赵悦言 魏志鹏 杨克虎 31

循证视角下文献证据检索的饱和度与冗余度研究：基本理论与基础数据*

魏志鹏 周文杰 杨克虎 37

循证视角下文献证据检索的饱和度与冗余度研究：实证检验*

赵悦言 魏志鹏 周文杰 杨克虎 45

文献证据检索的敏感度研究：基于循证视角* 文玉锋 卢洁好 魏志鹏 杨克虎 52

文献证据检索的信度研究：基于循证视角* 卢洁好 魏志鹏 周文杰 杨克虎 60

■ 元宇宙与图书情报

从信息互联到价值互联：元宇宙中知识经济的模式变革与治理重构* 梅夏英 曹建峰 69



图书馆与元宇宙：关系、功用与未来

张庆来 苏云 75

图书馆与元宇宙理论融合：内涵特征、体系结构与发展趋势* 张兴旺 毕语馨 郑聪 81

从技术概念到研究议题：元宇宙图书馆走向何种未来 辛海霞 90

■ 前沿与热点

科技政策效果评价及其发展趋势*

陈瑜 李广建 96

■ 图书馆与图书馆事业

复苏与勃兴：二十世纪八十年代甘肃图书馆事业述要* 党燕妮 陈军 107

美国公共图书馆联邦经费保障机制研究

——基于美国博物馆与图书馆服务协会《2021财年财务报告》的解读 陈清 115

《2021年美国图书馆行业现状特别报告：COVID-19》解读与启示* 丁勇 安伟 樊俊豪 122

数字中国背景下的图书馆业务重构与发展转向 朱莉 130

■ 珍藏撷英

文溯阁本《四库全书》在甘肃辗转存藏考略*

陈军 张超 135

《图书与情报》2021年度索引

141

本刊系同行评审期刊 A Peer-Reviewed Journal

本刊所发论文均被万方等数据库全文收录，作者文章著作权使用费及稿酬本刊一次性给付。凡不愿入选的稿件，请作者投稿时予以说明。

期刊基本参数：CN62-1026/G2*1980*b*16*112*zh*P*26.00*3000*30*2021-06

LIBRARY & INFORMATION

MAIN CONTENTS

No.6 2021 (Serial No.202) Bimonthly

SPECIAL PLANNING

- Expert on “Construction of National High-end Scientific Research Exchange Platform” Li Guangjian etc. 1
Exploration of Policy and Approach about Construction of National High-end Scientific Research Exchange Platform Fan Yingjie Lv Dong Li Dong etc. 14

Open Science Platforms for the Development of High-end Communication Platforms in China Zhu Zhongming 21

SPECIAL ARTICLE

- Scientific Evaluation of Literature Evidence Retrieval Quality from the Perspective of Evidence-based Research: Initiation, Index and Trend Zhou Wenjie Zhao Yueyan Wei Zhipeng etc. 31
Research on Saturation and Redundancy of Documentary Evidence Retrieval from the Perspective of Evidence-based I:Fundamental Theory and Basic Dataset Wei Zhipeng Zhou Wenjie Yang Kehu 37
Research on Saturation and Redundancy of Documentary Evidence Retrieval from the Perspective of Evidence-based II: An Empirical Test Zhao Yueyan Wei Zhipeng Zhou Wenjie etc. 45
Research on the Sensitivity of Documentary Evidence Retrieval:Based on Evidence-based Perspective Wen Yufeng Lu Jieyu Wei Zhipeng etc. 52
Research on Reliability of Documentary Evidence Retrieval: Based on Evidence-based Perspective Lu Jieyu Wei Zhipeng Zhou Wenjie etc. 60

METAVERSE AND LIBRARY & INFORMATION

- From Internet of Information to Internet of Value: Business Model Change and Governance Reconstruction of Knowledge Economy in Metaverse Mei Xiaying Cao Jianfeng 69
Libraries and Metaverse:Relationship, Function and Future Zhang Qinglai Su Yun 75
Analysis on the Connotation Characteristics, System Structure and Development Trend of the Integration of Library and Metaverse Theory Zhang Xingwang Bi Yuxin Zheng Cong 81
From Technical Concepts to Research Topics: What Kind of Future of the Metacosthetic Library Xin Haixia 90

ADVANCED TOPICS & HOT ISSUES

- Evaluation of the Effect of Science and Technology Policy and Its Development Trend Chen Yu Li Guangjian 96

LIBRARY CAREER

- Evolution and Prosperity
——The Gansu Library Career in the 1980s Dang Yanni Chen Jun 107
Study of the Federal Fund Guarantee Mechanism of American Public Library
——Based on the Interpretation of IMLS' Financial Report of 2021 Fiscal Year Chen Qing 115
The Interpretation and Enlightenment of 2021 State of American's Libraries Special Report:COVID-19 Ding Yong An Wei Fan Junhao 122
The Restructuring and Development of Library Business under the Background of Digital China Zhu Li 130

SELECTION OF TREASURES IN OUR LIBRARY

- Records of Preservation of Wensuge Sikuquanshu in Gansu Chen Jun Zhang Chao 135